
Voorzitter: Timmerman-Buck

Tegenwoordig zijn 66 leden, te
weten:

Van de Beeten, Bemelmans-Videc,
Van den Berg, Bierman-Beukema toe
Water, Biermans, Broekers-Knol, Van
den Broek-Laman Trip, Van Dalen-
Schiphorst, Doek, Doesburg, Van
Driel, Dupuis, Eigeman, Van Gennip,
De Graaf, Hamel, Hessing, Hoek-
zema, Ten Hoeve, Holdijk, Jurgens,
Kalsbeek-Schimmelpenninck van der
Oije, Ketting, Klink, Koekkoek, Kox,
Van der Lans, Van Leeuwen, Leijnse,
Lemstra, Linthorst, Luijten, Maas-de
Brouwer, Meulenbelt, Middel,
Nap-Borger, Noten, Van den Oosten,
Pastoor, Platvoet, Pormes, Putters,
Van Raak, Rabbinge, De Rijk,
Rosenthal, Russell, Schouw,
Schuurman, Schuyer, Slagter-
Roukema, Soutendijk-van Appel-
doorn, Swenker, Sylvester, Tan,
Terpstra, Van Thijn, Timmerman-
Buck, Vedder-Wubben, Wagemakers,
Walsma, Werner, Westerveld,
Witteman, Witteveen en De Wolff,

en mevrouw Peijs, minister van
Verkeer en Waterstaat, de heren
Brinkhorst, minister van Economi-
sche Zaken, Veerman, minister van
Landbouw, Natuur en Voedsel-
kwaliteit, De Geus, minister van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
mevrouw Schultz van Haegen-Maas
Geesteranus, staatssecretaris van
Verkeer en Waterstaat, en de heer
Rutte, staatssecretaris van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Telecommunicatiewet en
enkele andere wetten in verband
met de implementatie van een

nieuw Europees geharmoniseerd
regelgevingskader voor elektro-
nische communicatiewerken en
-diensten en de nieuwe diensten-
richtlijn van de Commissie van
de Europese Gemeenschappen
(28851).

De voorzitter: Op deze mooie
ochtend heet ik de minister van
Economische Zaken van harte
welkom.

De beraadslaging wordt geopend.

©

Mevrouw Maas-de Brouwer (PvdA):
Voorzitter. Volgens een recent
radiospotje van een landelijk dagblad
is 60% van de wetgeving waarmee
wij in Nederland te maken hebben,
het gevolg van EU-besluiten. De
krant in kwestie gebruikt dit als
stimulans voor u en mij om verder te
kijken dan Nederland klein is en dat
dan natuurlijk via die krant te doen.

Ik zeg dit niet om de tendens in
Den Haag te versterken om de krant
van gisteren als voornaamste
leidraad voor het debat of voor het
politiek handelen te gebruiken, want
zeker in deze chambre de réflexion is
dat niet gepast. Er zijn inmiddels ook
andere zegslieden die ons wijzen op
de nieuwe verhoudingen ten aanzien
van wetgevingsarbeid zoals die in de
EU ontstaan zijn. In het recent
verschenen Jaarverslag van de Raad
van State wordt een heldere
uiteenzetting gegeven van de situatie
zoals die is. De vice-voorzitter geeft
ook aan dat wij ons nog niet
voldoende naar die nieuwe situatie
hebben gevoegd.

Ik citeer: ’’Het is eigenlijk vooral de
Nederlandse wetgever die het tot nu
toe onvoldoende lukt om tijdig zijn
eigen rol te spelen in het Europese

wetgevingsproces.’’ Iets verderop
staat: ’’Het is – gelet op de grote
variëteit van nationale rechtstelsels –
onvermijdelijk dat Europese
regelgeving niet op elke nationale
specifieke situatie zal zijn toegesne-
den.’’ Nog weer wat verder staat:
’’Daarom is het ontwikkelen van een
niet vrijblijvend Nederlands
implementatiebeleid van belang,
zoals dat door Prof. Koopmans werd
gesuggereerd in 2001.’’ Iets verderop
stelt de vice-voorzitter: ’’Het
opbouwen van zo’n stelsel zou ook
meer inzicht geven in de verschil-
lende methoden voor aansluiting van
de Europese regelgeving op de
nationale regelgeving. Bij de
totstandkoming van de Europese
regelgeving kan daarmee dan weer
rekening worden gehouden.’’ In het
Jaarverslag wordt vervolgens
ingegaan op de eigen taak van de
Raad van State op dit terrein.

Het is niet de bedoeling van mijn
fractie om het beleid in dezen met de
minister van EZ helemaal door te
nemen. Het zou ook wel wonderlijk
zijn als dit nu juist aan de hand van
het voorliggende wetsvoorstel zou
moeten gebeuren. Maar dit wets-
voorstel moest wel vanwege de
trage implementatie van EU-richt-
lijnen haastig voorafgegaan worden
door het zogenaamde Kabelwetje. In
dit wetsvoorstel wordt ook impliciet
een aantal implementatiekeuzen
gemaakt die op zich eigenlijk wel een
interessant debat waard zouden zijn
geweest. Ook is dit wetsvoorstel
weer een voorbeeld waarbij
aanpalende onderwerpen binnenge-
bracht zijn die op zich niet zonder
meer voorvloeien uit de desbetref-
fende EU-richtlijnen. Op dit moment
en op deze plek spreek ik daarover
geen waardeoordeel uit. Maar wij
hebben wel op dit moment te maken
met een minister die zichzelf
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